
 

Schriftelijke vragen (art. 39 Reglement van Orde) 
 
aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 
 
datum :  30 oktober 2019 

van :  Janneke Slingerland 

onderwerp :  Schriftelijke vragen ChristenUnie Gelderland over zon op bedrijfsdaken 

 
Inleiding 
De afgelopen periode heeft de ChristenUnie regelmatig gepleit voor verduurzaming van Gelderland door 
middel van zonnepanelen op daken, zowel voor particulieren als voor bedrijfsdaken. Een voorbeeld is de 
Gelderse Zoncoalitie uit de vorige Statenperiode, waarmee beoogd wordt Zon op bedrijfsdaken te realiseren. 
Dit heeft onder meer in Nijmegen en de Achterhoek (vooral via AGEM) een positieve impact gehad. Echter stelt 
Solarmagazine in het artikel van 1 oktober jongstleden (https://solarmagazine.nl/nieuws-zonne-
energie/i19536/93-5-procent-potentieel-geschikte-bedrijfsdaken-heeft-nog-geen-zonnepanelen) dat 93,5% van 
de potentieel geschikte bedrijfsdaken niet benut worden. Ook de Benchmark 
(https://benchmarkzon.overmorgen.nl) laat de grote potentie in Gelderland zien. 
De provincie heeft ambitieuze klimaatdoelstellingen. De voucher Groeiversneller Zon op dak is een mooie stap 
om drempels voor ondernemers te verlagen. 
De ChristenUnie-fractie begrijpt uit gesprekken met ondernemers dat de drempels om tot realisatie over te 
gaan, niet allemaal geslecht zijn. Voorbeelden waar nog geen oplossingen voor zijn:  

a) op maat advies 

b) begeleiding bij realisatie 

c) financieringsvormen. 

Er lijkt nog het nodige te ontwikkelen om te komen tot een gedegen infrastructuur en aanvalsplan. Zo wordt 
voor financiering doorverwezen naar OostNL, maar uit ervaring blijkt dat OostNL geen projectontwikkeling 
financiert, slechts innovatie. De middelen die de provincie heeft, worden – in tegenstelling tot wat in de 
provincies Friesland, Drenthe, Overijssel en Utrecht gebeurt, niet beschikbaar gesteld om eigen doelstellingen 
te ondersteunen. Terwijl bij financiering door de provincie zowel klimaatdoelstellingen als rendement op 
beschikbaar gesteld stamkapitaal bijdragen aan de ambities van Gelderland. 
Hoewel 

- volgens Liander bijna overal in Gelderland voldoende netcapaciteit is om stroom terug te leveren 

(https://www.liander.nl/transportschaarste/kaartje/indicatie-voor-terugleveren), 

- zon op dak hoog is aanbevolen in de zonneladder, 

- zon op dak vaak ten goede komt aan de lokale ondernemer en niet aan grote 

investeringsmaatschappijen, 

- de ruimtelijke impact zeer gering, feitelijk niet aanwezig is, waardoor voor realisatie geen vergunning 

vereist is en daardoor projecten sneller te realiseren zijn, 

constateert de ChristenUnie dat 
- de provincie ambitieuze doelstellingen heeft, maar de infrastructuur om de realisatie van 

zonnestroominstallaties te stimuleren nog beperkt is. 

 
Vraag/Vragen* 

1. Kent u het artikel van Solarmagazine en de cijfers uit de benchmark? 

2. Hoe liggen deze cijfers in Gelderland? Maakt de provincie Gelderland gebruik van de diensten van 

Zonopbedrijfsdaken.nl of vergelijkbare organisaties? 

3. Wat doet onze provincie om zon op dak te stimuleren en wat heeft deze inzet opgeleverd tot nu toe? 

4. Welke mogelijkheden zijn er voor bedrijfsdaken om onafhankelijk advies te krijgen voor hun dak – wat 

doet de provincie op dit gebied? 

5. Welke financiële mogelijkheden hebben bedrijven in Gelderland om zon op dak te realiseren? 
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